
Zápis z 18. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 26. února 2024 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 26. 2. 2024 
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouc,  
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 52 členů zastupitelstva kraje, 
3 členové byli nepřítomni. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: Martin Eliáš, Martin Jirotka, Ivo Mareš.  
 
Zahájení zasedání se neúčastnili: Matouš Pelikán (příchod 10:16 hod.),  
Miroslav Žbánek (příchod 10:30 hod.). 
 
Zasedání předčasně opustili: Zdeněk Šestořád (odchod 12:22 hod.), František Jura 
(odchod 12:23 hod.), Irena Blažková (odchod 12:44 hod.). 
 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje (OK) Josef Suchánek (předsedající). 
  
 
1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
Josef Suchánek zahájil zasedání zastupitelstva. Úvodem připomněl, že v souladu 
s platným Jednacím řádem ZOK je ze zasedání zajištěn on-line přenos a pořizován 
audiovizuální záznam pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Také je pořizován 
zvukový záznam pro účely zápisu ze zasedání. 
Upozornil, že v audiovizuálním záznamu budou anonymizovány případné osobní 
údaje a citlivé údaje třetích osob, které při jednání zastupitelstva zaznějí  
při projednávání jednotlivých bodů. Tato automatická anonymizace se nevztahuje  
na osobní údaje členů zastupitelstva či jiných úředních osob, ani osob z řad veřejnosti, 
které aktivně na zastupitelstvu vystupují. Přítomné osoby mají právo na námitku proti 
takovému zpracování osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu 
a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část záznamu 
upravena. Veškeré postupy proběhnou dle platného Jednacího řádu ZOK,  
který je k dispozici na webových stránkách OK a také u prezence zasedání. 
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny je v danou chvíli přítomno 50 členů zastupitelstva. 
 
Sdělil, že pro přesnou informaci o počtu přítomných v sále bude provedena prezence 
pomocí hlasovacího systému – cvičným hlasováním. Hlasuje se po zaznění gongu. 
Po zkušenostech z minulých zasedání doporučil hlasovat s prodlevou 2–3 vteřin 
po zaznění gongu. Zahájil cvičné hlasování (Hlasování č. 1). 
 
Konstatoval, že přihlášeno je dle systému 50 členů ZOK. Jednání je tak přítomna 
nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva.  
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Připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu zasedání 
pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu je možno 
se přihlásit do ukončení diskuze. 
 
Určil zapisovatelkami Martinu Křemínskou a Veroniku Dresslerovou. Hlasovací 
zařízení pro dnešní zasedání obsluhuje a hlasování spouští Luděk Niče, kterého 
rovněž určil hlavním skrutátorem. 
 
Josef Suchánek požádal předsedy klubů zastupitelstva o nominace ověřovatelů 
zápisu ze zasedání. Upozornil, že zápis z dnešního zasedání je nutné ověřit do pondělí 
11. 3. 2024. Požádal o nominace ověřovatelů a současně o garanci dodržení 
uvedeného termínu pro ověření zápisu. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
- SPD   Pavel Jelínek 
- ANO 2011  Miroslava Ferancová  
- ODS   Roman Macek  
- Spojenci – KpOK Hana Vacková  
- PirSTAN  Martin Šmída  
 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0.  
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
Josef Suchánek uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude v případě 
potřeby zvolena mandátová a volební komise. 
 
K zápisu z 17. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 11. 12. 2023 nebyly 
vzneseny žádné námitky, v souladu s Jednacím řádem Zastupitelstva Olomouckého 
kraje se tedy zápis považuje za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 11. 12. 2023: 
 
K bodu 2.1. – Rozpočet Olomouckého kraje na rok 2024 – návrh rozpočtu 
Mgr. Žbánek se dotázal, zda je s uplynulými lety nějaký progres a je počítáno 
s úsporami z pohledu energií při desítkách příspěvkových organizací.  
Písemné stanovisko bylo Mgr. Žbánkovi zasláno dne 13. 12. 2023 (odeslala 
Mgr. Fidrová, MBA, vedoucí odboru ekonomického). 

 
K bodu 60 – Poskytnutí finančního daru – Charita Olomouc 
Ing. Jirotka požádal o statistiku, jakým způsobem si vedla ambulance psychiatrického 
lékaře za minulý rok. Jakou má tato ambulantní léčba úspěšnost a jestli k tomu jsou 
už nějaké relevantní informace.  
Písemné stanovisko bylo Ing. Jirotkovi zasláno dne 5. 1. 2024 (odeslal 
Ing. Bohuslav Kolář MBA, LL.M., vedoucí odboru zdravotnictví). 
 

Dotazy a požadavky z minulého zasedání jsou tedy vypořádány. 
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Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Josef Suchánek: Podkladové materiály byly k dispozici v aplikaci Předlohy  
od 12. 2. 2024, šlo o body projednané do schůze Rady Olomouckého kraje (ROK)  
5. 2. 2024. Od 12. 2. 2024 jsou podkladové materiály k dispozici také občanům. 
Dodatečně předkládané body byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 20. 2. 2024.  
Na stůl v den zasedání jsou všem zastupitelům předloženy materiály – příloha č. 6 
k bodu 3 Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období (tj. usnesení 
rady z 19. 2. 2024) a bod 44 Smlouva č. 78S/2024 o poskytnutí finančních prostředků 
ze Státního fondu dopravní infrastruktury na rok 2024. Součástí dodatečně zasílaných 
materiálů byl také doplněný návrh programu, který byl bod 20. 2. zveřejněn na úřední 
desce a také webových stránkách kraje. Všechny dodatečné materiály jsou tedy 
k dispozici občanům kraje. Ve zveřejněném písemném programu jsou obsahově 
podobné body navrženy ke sloučené rozpravě a hlasování, což nevylučuje, že kdykoliv 
v průběhu zasedání lze dle jednacího řádu hlasovat o jiném pořadí projednávání bodů. 
Ve zveřejněném programu je rovněž avizováno předložení bodu č. 44 na stůl.  
Součástí hlasování o programu tedy je i zařazení tohoto materiálu na stůl.  
 
Dále Josef Suchánek upozornil na obsahově úzkou souvislost bodu 44 s bodem č. 14. 
Předložil návrh na projednání těchto dvou bodů ve sloučené rozpravě s tím, že nejprve 
bude projednán bod 14 (seznam akcí spolufinancovaných SFDI) a hned po něm bod 
44 (smlouva na financování těchto akcí – schválení ručitelského závazku).  
 
Vyzval zastupitele k připomínkám k navrženému postupu. Nebyly vzneseny žádné 
připomínky k předloženému programu a doporučenému postupu hlasování. 
 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání  ROK - Suchánek 

(Niče) 

1.1. Schvalování dotací a novela zákona o krajích  ROK - Baláš 
(Kamasová) 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje  ROK - Suchánek 
(Niče) 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období  ROK - Suchánek 
(Niče) 

Sloučení rozpravy k bodům 4–4.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – zápisy výborů 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje  předsedové 
výborů (Niče) 

4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 předsedové 
výborů (Niče) 

5. Personální záležitosti Finančního výboru Zastupitelstva Olomouckého 

kraje  

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

6. Změna zastoupení Olomouckého kraje ve zřizovaných a spolupracujících 

subjektech 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 
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7. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci  ROK - Suchánek 
(Niče) 

8. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků hasičů 

a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2024 – vyhodnocení 

(DT č. 13_01_02) - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

9. Poskytnutí finančních darů z rozpočtu Olomouckého kraje České 

republice – Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje  

 ROK - Suchánek 
(Niče) 

Sloučení rozpravy k bodům 10.1.–10.3., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – rozpočet OK 
2023 

10.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny  ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

10.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

10.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – zapojení části použitelného 

zůstatku a návrh na jeho rozdělení - materiál bude předložen 

dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

Sloučení rozpravy k bodům 11.1.–11.2., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – rozpočet OK 
2024 

 

11.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – rozpočtové změny  ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

11.1.1

. 

Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – rozpočtové změny – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

11.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů 

 ROK - Suchánek 
(Fidrová) 

 Sloučení rozpravy k bodům 12.1.–12.5.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – dodatky ZL 
PO 

12.1. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti dopravy   ROK - Suchánek 
(Růžička) 

12.2. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti zdravotnictví  ROK - Horák 
(Kolář) 

12.3. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti kultury  ROK - Žůrek 
(Flora) 

12.4. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální  ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

12.5. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací   ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

12.5.1

. 

Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

13. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti dopravy – BESIP  ROK - Suchánek 
(Růžička) 
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14. Seznam akcí spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní 

infrastruktury na rok 2024 – schváleno projednání ve sloučené rozpravě 

společně s bodem č. 44. Smlouva č. 78S/2024 o poskytnutí finančních 

prostředků ze Státního fondu dopravní infrastruktury na rok 2024 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

15. Smlouva o poskytnutí příspěvku na zajištění dopravní obslužnosti 

Olomouckého kraje 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

Sloučení rozpravy k bodům 16–18 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – dopravní obslužnost 

16. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 

obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

17. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 

dopravě se Zlínským krajem 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

18. Dodatek č. V ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 

mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Pardubickým krajem 

 ROK - Suchánek 
(Suchánková - 
KIDSOK) 

    Sloučení rozpravy k bodům 19.1.–19.5. dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – majetkoprávní záležitosti 

19.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku   ROK - Macek 
(Kamasová) 

19.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku   ROK - Macek 
(Kamasová) 

19.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku   ROK - Macek 
(Kamasová) 

19.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  ROK - Macek 
(Kamasová) 

19.4.1

. 

Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Macek 
(Kamasová) 

19.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 

majetku  

 ROK - Macek 
(Kamasová) 

20. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za rok 2023 – 

vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

21. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Žůrek 
(Flora) 

22. Dotační program 03_02 Dotace obcím na území Olomouckého kraje na 

řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 

2023 – dodatek ke smlouvě 

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

23. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti životního prostředí 2024 – 

vyhlášení 

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 



 6 

24. Rozpis rozpočtu škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého 

kraje v roce 2023 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

25. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání na vysokých 

školách v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhodnocení - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

 Sloučení rozpravy k bodům 26–27 dle čl. 5 odst. 18 JŘ ZOK – obědy do škol 

26. Dotační program 04_05_Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém kraji 

– vyhodnocení 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

27. Dotační program 04_05_Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém kraji 

– dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

28. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Olomouckém kraji 

za školní rok 2022/2023 - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

29. Transformace ústavních zařízení – dětských domovů - materiál bude 

předložen dodatečně 

 ROK - Jakubec 
(Gajdůšek) 

30. Dotační program Olomouckého kraje 11_01_Program na podporu 

poskytovatelů paliativní péče v roce 2024 – vyhlášení 

 ROK - Horák 
(Kolář) 

31. Dodatek ke smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci - materiál 

bude předložen dodatečně 

 ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

32. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém 

kraji, Podprogram č. 1 – návrh výše dotace - materiál bude předložen 

dodatečně 

 ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

33. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti sociální – Ceny 

Olomouckého kraje pro lidi se srdcem na dlani za rok 2023 - materiál 

bude předložen dodatečně 

 ROK - Slavotínek 
(Vočka) 

34. Aktualizace plánu investic na rok 2024  ROK - Lysek, 
Slavotínek, 
Horák, Jakubec, 
Žůrek (Kubín) 

35. Projekty spolufinancované z evropských fondů a národních fondů ke 

schválení financování 

 ROK - Lysek 
(Dosoudil) 

36. Žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci v oblasti strategického 

rozvoje 

 ROK - Šafařík 
(Dosoudil) 

37. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti cestovního ruchu za rok 

2024  

 ROK - Sokolová 
(Niče) 

38. Pravidla pro vysílání na pracovní cesty a poskytování cestovních náhrad 

členů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

 ROK - Baláš 
(Keková) 
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39. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb 

obecného hospodářského zájmu - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Horák 
(Kolář) 

40. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti sportu – Sportovec 

Olomouckého kraje 2023 - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Macek 
(Flora) 

41. AUTO MOTO KLUB PŘEROV-město v AČR – změna užití dotace - 

materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Macek 
(Flora) 

42. Dotační program 03_01 Fond na podporu výstavby a obnovy 

vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2023 – 

dodatky ke smlouvě - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Šmída 
(Hejlová) 

43. Souhlas s realizací a financováním projektu Centrály cestovního ruchu 

Olomouckého kraje, s.r.o., do Národního programu podpory cestovního 

ruchu v regionech - materiál bude předložen dodatečně 

 ROK - Sokolová 
(Niče) 

44. Smlouva č. 78S/2024 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního 

fondu dopravní infrastruktury na rok 2024 - materiál bude předložen na 

stůl – schváleno projednání ve sloučené rozpravě společně s bodem 

č. 14. Seznam akcí spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní 

infrastruktury na rok 2024 

 ROK - Suchánek 
(Růžička) 

45. Různé   

46. Závěr   

 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K předloženému programu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Hlasování o předloženém programu včetně sloučené rozpravy k bodům  
dle předloženého návrhu a nově zařazeném návrhu na sloučení rozpravy k bodům 14 
a 44: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/1/2024 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
 
 

1.1. Schvalování dotací a novela zákona o krajích 
 
Úvodní slovo přednesl Lubomír Baláš. Krátce okomentoval předložený materiál,  
kterým se ruší usnesení ZOK ze dne 20. 9. 2021, č. UZ/6/12/2021, ve věci schvalování 
pravidel dotačních programů a rozhodování o poskytnutí dotací. Materiál navazuje 
na novelizaci zákona o krajích a změnu limitu pro schvalování dotací zastupitelstvem 
a radou kraje. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/2/2024 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
 
 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek: Obsahem důvodové zprávy je informace  
o kontrole plnění usnesení ZOK včetně přílohy, ve které je uveden aktuální  
přehled o plnění úkolů k dotačním programům letošního roku. Jedním z úkolů,  
ke kterým má být dnes podána zpráva o plnění úkolu je usnesení  
č. UZ/17/2/2023 (na straně 3 důvodové zprávy). Jedná se o přípravu opatření v oblasti 
dopravních zakázek. Rád bych vás tedy nyní informoval o této věci.  
Jedná se o kauzu autostráda, kdy jsme byli na minulém zasedání zastupitelstva 
požádáni o přednesení nějaké informace o nápravných opatřeních, které jsme k této 
věci na úrovni Rady Olomouckého kraje (ROK) učinili. S dovolením teď v rámci bodu 
č. 2 tuto věc vysvětlím. Rozdělili jsme celou záležitost do 2 oblastí. První oblast se týká 
analýzy toho, co se stalo z hlediska stavebních zakázek. Druhá oblast je právě 
o návrzích opatření pro další projekty. Analýza toho, co se stalo, je důležitá  
pro vyčíslení škody Olomouckým krajem. Z větších staveb se jednalo o silnici č. II/570  
Olomouc–Slatinice a dále o silnici č. II/449 Průtah Litovel–Unčovice.  
Obě akce byly pod dotací, 1. akce 47 mil. Kč a 2. akce 48 mil. Kč. Do konce měsíce 
března bude prováděna externími firmami diagnostika těchto silnic, jádrové vývrty, 
hloubkové vývrty, georadar, měření průhybu, to znamená únosnosti vozovky  
na zařízení FWD a bude vyhodnocena kvalita předaného díla a ověřeno množství 
dodaného materiálu v porovnání s projektovou dokumentací, fakturami a odevzdanou 
závěrečnou zprávou. V případě zjištění rozdílu mezi výsledky analýzy a zadáním 
projektu bude zadán odborný posudek, který vyhodnotí aktuální stav komunikací 
a potom navrhneme potřebná opatření. Zadavatelem těchto dvou projektů je odbor 
investic. Projekt cesty Olomouc–Slatinice provede již vybraná firma Consultest za cenu 
348 tis. Kč. V případě cesty Průtah Litovel–Unčovice je to firma Pávek Consulting  
za 102 tis. Kč s termínem plnění březen 2024. Dále tu máme jednu silnici,  
kde je investorem Správa silnic Olomouckého kraje (SSOK) č. III/449 v obci Slatinky, 
tento projekt byl bez dotace. Diagnostika bude provedena do konce února 2024.  
Dále Josef Suchánek doplnil informace k prověření ostatních silničních zakázek 
a pokračoval zprávou o dalších zásadních opatřeních: 
Oblast návrhů opatření pro další projekty jsme rozdělili do čtyř oblastí – 
1. Personální změny – došlo ke změně na pozici ředitele SSOK,  

vedoucí odboru kancelář ředitele a na pozici referenta SSOK, který měl na starosti 
technický dozor. Gesce dopravy byla svěřena hejtmanovi OK. 

2. Příprava a realizace zakázek – opatření na principu sběru a analýzy dat.  
Aktuálně pracujeme na vzniku komplexní databáze investičních zakázek obsahující 
data o celém průběhu jednotlivých investic. Zodpovědný za tuto oblast je pan radní 
Petr Lysek. Datový sklad a nadstavby budou hotovy do konce roku 2024. 

3. Kontrola zadávací dokumentace, projektové dokumentace a kontroly rozpočtů – 
vybírány budou projekty, které mohou být rizikové (dle zadavatele, odbor investic 
nebo SSOK).  
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4. Předávání staveb po vrstvách – každá realizovaná vrstva komunikace  
bude předávána samostatně, a to na základě geodetických zkoušek.  
Bude to znamenat určitou časovou náročnost, ale je to způsob, který nám pomůže 
předejít případným nesrovnalostem. Zadavatelem tohoto opatření bude opět buď 
odbor investic nebo SSOK. Oficiální termín spuštění u všech akcí je červen 2024. 

 
Vyzval zastupitele k dotazům k celému předloženému materiálu. K projednávanému 
materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/3/2024 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený materiál obsahující 
schválená usnesení ROK za uplynulé období. Usnesení z 19. 2. 2024  
bylo zastupitelům předloženo na stůl.  
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Vladimír Lichnovský se přihlásil do diskuze s dotazem na výběrové řízení na pozici 
ředitele příspěvkové organizace SSOK s termínem podání přihlášek do 7. 2. 2024. 
Zmínil skutečnost, že pověřen řízením SSOK je náměstek Ivo Černý. Dotázal se, zda 
došlo k nějakému posunu.  
  
Josef Suchánek doplnil informace k dosavadnímu výběrovému řízení na pozici 
ředitele SSOK. Potvrdil, že v současné době vede předmětnou příspěvkovou 
organizaci náměstek Ivo Černý, na základě oficiálního pověření. Dále poskytl informaci 
k počtu obdržených přihlášek a následném postupu hodnotící komise. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/4/2024 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 
 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje  
– DODATEK  
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Seznámil zastupitele se zápisy ze zasedání 
výborů ZOK předloženými v přílohách materiálu č. 4 a s dodatkem č. 4.1. 
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Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 4.–4.1.: 
4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje  
– UZ/18/5/2024 
4.1. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje  
– DODATEK – UZ/18/6/2024 
 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 7 
 
 
 

5. Personální záležitosti Finančního výboru Zastupitelstva 
Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Informoval o návrhu na zvolení nového člena 
výboru Davida Geržu, který nahradí Igora Kraicze.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/7/2024 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 

6. Změna zastoupení Olomouckého kraje ve zřizovaných  
a spolupracujících subjektech 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Zastupitelstvu byl předložen návrh  
na pověření Romana Macka zastupováním OK při výkonu funkce člena 
představenstva spolku Národní sportovní centrum Prostějov, z. s. Dále byla 
projednána změna zástupce OK v Komisi Rady Asociace krajů ČR  
pro dopravu, nominován hejtman OK Josef Suchánek. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/8/2024 
Přítomno 52, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
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7. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Materiál obsahuje informace k návrhu volby 
pěti přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/9/2024 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
 
 

8. Dotační program 13_01 Dotace na činnost a akce spolků hasičů  
a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2024 – vyhodnocení  
(DT č. 13_01_02) 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Přednesl informace k vyhodnocení dotačního 
titulu č. 13_01_02 podpoře činnosti spolků hasičů a pobočných spolků hasičů,  
a to zejména podpora tradičních i nových soutěží v hasičském sportu a práce 
s mládeží. Rozhodnutím rady došlo k navýšení finančních prostředků v předmětném 
dotačním titulu. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/10/2024 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 
 

9. Poskytnutí finančních darů z rozpočtu Olomouckého kraje  
České republice – Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval poskytnutí finančních darů 
Hasičskému záchrannému sboru OK, zahrnutých do rozpočtu Olomouckého kraje  
na rok 2024. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/11/2024 
Přítomno 52, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
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10.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny 
10.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
10.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – zapojení části použitelného 
zůstatku a návrh na jeho rozdělení 
 
Josef Suchánek uvedl body 10.1.–10.3. týkající se rozpočtu OK za rok 2023.  
Ve stručnosti okomentoval jednotlivé body a požádal předsedu Finančního výboru 
ZOK, Matouše Pelikána, aby se vyjádřil k ekonomickým materiálům 
 
Matouš Pelikán: Finanční výbor ZOK projednal všechny ekonomické body s tím,  
že je zastupitelstvu jednomyslně doporučuje ke schválení.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným bodům nebyly 
vzneseny žádné další připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 10.1.–10.3.: 
10.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – rozpočtové změny – UZ/18/12/2024 
10.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/18/13/2024 
10.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2023 – zapojení části použitelného zůstatku 
a návrh na jeho rozdělení – UZ/18/14/2024 
 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 13 
 
 
 

11.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – rozpočtové změny 
11.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – rozpočtové změny 
 – DODATEK  
11.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Shrnul informace k materiálům vztahujícím 
se k rozpočtovým změnám a dále poskytl informace ke splátce revolvingového úvěru 
na financování oprav, investic a projektů.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 11.1.–11.2.: 
11.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – rozpočtové změny – UZ/18/15/2024 
11.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – rozpočtové změny – DODATEK 
 – UZ/18/16/2024  
11.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2024 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/18/17/2024 
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Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 14 
 
 
 

12.1. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
dopravy  
12.2. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
zdravotnictví 
12.3. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
kultury 
12.4. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
12.5. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací  
12.5.1. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 – DODATEK 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Předmětem sloučeného hlasování  
jsou dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací za jednotlivé oblasti. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 12.1.–12.5.1.: 
12.1. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti dopravy  
– UZ/18/18/2024 
12.2. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti zdravotnictví 
– UZ/18/19/2024 
12.3. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti kultury  
– UZ/18/20/2024 
12.4. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální  
– UZ/18/21/2024 
12.5. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací  
– UZ/18/22/2024 
12.5.1. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací  
– DODATEK – UZ/18/23/2024 
 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 15 
 
 
 

13. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti dopravy – BESIP 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Shrnul informace k žádosti o poskytnutí 
individuální dotace z rozpočtu OK příspěvkové organizaci Sportcentrum – dům dětí  
a mládeže Prostějov, na akci „Zabezpečení činnosti při provádění prevence  
v oblasti bezpečnosti provozu na pozemních komunikacích (BESIP) na rok 2024. 
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Poskytnuté finanční prostředky budou použity na preventivně výchovných akcích  
pro řidiče a širokou veřejnost, zabezpečení dopravních soutěží, dopravní výchovu  
a provoz dětského dopravního hřiště. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/24/2024 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 16 

 
 
 
14. Seznam akcí spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury na rok 2024 
44. Smlouva č. 78S/2024 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního 
fondu dopravní infrastruktury na rok 2024 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Bod č. 14 – jedná se o seznam akcí 
spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní infrastruktury na rok 2024.  
Schválení seznamu akcí je nutné pro následné uzavření smlouvy, která je předmětem 
bodu č. 44. Zde je předkládán ručitelský závazek OK za závazky  
Správy silnic OK, p. o., na financování oprav silnic II. a III. třídy.  Rozhodnutí o převzetí 
ručitelského závazku je ze zákona vyhrazeno zastupitelstvu. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasování usnesení k bodům 14 a 44: 
14. Seznam akcí spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury na rok 2024 – UZ/18/25/2024 
44. Smlouva č. 78S/2024 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního 
fondu dopravní infrastruktury na rok 2024 – UZ/18/60/2024 
 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 17 
 
 
 

15. Smlouva o poskytnutí příspěvku na zajištění dopravní obslužnosti 
Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Informoval o předložené smlouvě  
o poskytnutí příspěvku na zajištění dopravní obslužnosti OK, která nahradí smlouvu 
stávající. Na základě návrhu ROK dochází k úpravě smlouvy ve věci zastropování 
inflačního navýšení na úroveň 5 %. Pokud bude inflace v daném roce nižší, připočte 
se reálná inflace. V případě vyšší inflace se použije 5 % strop. Další úprava spočívá 
ve vypuštění sankčního ustanovení pro obce, které tento příspěvek nesplatí včas. 
Poslední úpravou bude počet obyvatel, který se bude aktualizovat průběžně, 
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dle počtu obyvatel v posledním měsíci daného roku (k 31. 12.), dle údajů  
Českého statistického úřadu. 
Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Jan Zahradníček: Musím reagovat na tento materiál, protože došlo k razantnímu 
navýšení nákladů. Díky inflaci 15,1 % a 10,7 % v loňském roce obcím skokově narostly 
náklady spojené se zajištěním dopravní obslužnosti. Obce přistoupily na solidární 
systém, platí OK na dopravní obslužnost. Z původních 70 Kč jsme v roce 2015 
dokázali s obcemi vyjednat skokové navýšení na 150 Kč. Nikoho ale nenapadlo,  
že se inflace navýší o tolik, a proto obce začaly vznášet dotazy i na moji hlavu.  
Dnes zde reprezentuji názor více než 100 obcí OK včetně názoru téměř všech 
okresních měst, což představuje určitě minimálně polovinu obyvatel OK.  
Obce začínají být nespokojené s tím, jak narůstají náklady na dopravní obslužnost. 
Všichni chceme solidární systém zachovat, byť se objevují hlasy, že jej obce platit 
nebudou. Obce mají pravdu, protože ze zákona jej platit nemusí, obzvláště  
po rozhodnutí Nejvyššího správního soudu z prosince loňského roku. Kraj nemůže 
vystupovat vůči obcím z pozice vrchnostenské a diktovat jim, kolik budou platit.  
Vůbec jste se nezeptali, zda jsou ochotni na tyto podmínky přistoupit. Solidární systém 
se tak může velmi rychle rozsypat, v současné době již 4 obce do systému nepřispívají. 
Kraj získává od obcí zhruba 100 mil. Kč. Náš návrh, který jsme předkládali  
a který je dnes v návrhu na nové usnesení je, aby nedocházelo k navýšení  
už tak hodně zvýšené částky 15 %, protože pokud budete počítat inflaci někde  
mezi 3 až 5 %, tak se zhruba dostaneme na částku 180 Kč, což je pro obce 
akceptovatelné. V letech 2022 a 2023 došlo u tohoto poplatku k nárůstu o 15 %  
pro obce, náklady kraje se zvýšily o 4 %. Stejně tak mezi roky 2023 a 2024  
měly být 11 %, snižujete na 5 % a náklady kraje vzrostly o 3,1 %. Pokud se podíváme 
na okolní kraje, Pardubický kraj – obce neplatí ani korunu, všechno platí kraj. 
Jihomoravský kraj platí přibližně 70 Kč na občana, Moravskoslezský kraj přibližně  
100 Kč.  V OK se blížíme k 200 Kč. To není úplně v pořádku.  
Zrekapituluji protinávrh: pro rok 2024 ponechat sazbu ve výši 180 Kč na občana  
a zvednout nebo upravit inflační doložku maximálně do výše 3 %. Nevím, proč je nám 
dnes předkládána nová smlouva, když původní mohla být jednoduše upravená 
dodatkem, ve smlouvě mi úplně chybí ustanovení o výpovědi z této smlouvy.  
To znamená, doplňujeme nově bod 8 článku římská IV o to, aby výpovědní lhůta  
pro obce, případně pro kraj, byla stanovena na lhůtu 2 měsíce. 
 
Josef Suchánek: Než předám slovo dalším přihlášeným, tak jenom doplním 
následující informace. Finanční příspěvek na dopravní obslužnost,  
který jste schvalovali na prosincovém zastupitelstvu, stoupl z loňských 1,6 mld. Kč  
na 1,77 mld. Kč v roce letošním. To jsou peníze, které si krajský rozpočet vyčlenil  
na letošní rok. Jedná se o objektivní čísla. Inflace, kterou ale my již na nikom 
nemůžeme vymáhat, to znamená, my to bereme. Aby nedošlo k nějakému 
nedorozumění, že inflační navýšení platí obce. Ne. To navýšení, které by vyplývalo  
ze stávající smlouvy, by bylo něco přes 10 mil. Kč pro všechny obce, 177 mil. Kč  
pro kraj. Podle překládaného materiálu, v případě použití 5 % stropu, by se jednalo  
o 5 mil. Kč navýšení pro všechny obce dohromady. Ze smlouvy s dopravci vzniká  
za loňský rok nedoplatek, který se týká navýšení mezd řidičů autobusů a dalších věcí 
ve výši 90 mil. Kč, který budeme muset uhradit. Proti tomu stojí vyúčtování  
od dopravců, kterým vzrostly tržby nad očekávanou průměrnou míru. Takže se bavíme 
o tom, že příspěvek za loňský rok, který bude muset OK vynaložit je dalších  
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40 až 50 mil. Kč. Obdrželi jsme žádost Mikroregionu Němčicko, abychom zvážili 
odpuštění inflačního navýšení nebo jeho zastropování ve výši 5 %. Nakonec jsme sáhli 
po 5 % zastropování. Písemný materiál, který ROK dostala k dispozici, jsme projednali  
na dvou poradách a následně v radě. 
 
Radek Brázda: V této chvíli sice již nejsem starostou, ale na obci jsem působil dlouhá 
léta, takže si systém financování dopravní obslužnosti pamatuji velice dobře. 
Příspěvek ve výši 70 Kč na občana byl nedostatečný, došlo ke skokovému nárůstu. 
Nepamatuji si na případ, že by starosta nesouhlasil, samozřejmě každý na to měl 
nějaký názor, ale došlo k dohodě, uzavření smluv na částku 150 Kč. Byla dojednána 
dohoda na inflačním koeficientu. Inflace za poslední období, řekněme kolem roku 
2022–2023, došla k velkému nárůstu. Chápu, že má obec právo na základě judikátu 
odstoupit od smlouvy a nemyslím si, že zde kraj jedná z pozice vrchnostenské. 
Samozřejmě je zde dohoda a podíl obcí je pořád solidární. U malých obcí může kraj 
přistoupit k optimalizaci. Strop ve výši 5 % je odpovídající. Rychle jsem se podíval  
do smlouvy, není v ní uvedeno, podle jakého zákona je uzavírána, ale předpokládám, 
že v případě výpovědi se bude jednat podle občanského zákoníku. Váš návrh  
je zajímavý, stop na částce 180 Kč, inflační koeficient do 3 %. Osobně se přikláním 
k návrhu, který je předložen radou a jsem pro jeho přijetí. 
 
Ivo Slavotínek: Krátce navážu na kolegu Brázdu. Pamatuji si na zavádění systému, 
který pro řadu obcí nebyl výhodný. Nakonec jsme ale všichni tento systém akceptovali. 
V roce 2019 přišel skok, došlo ke 150 % navýšení. Dokonce jsem viděl v zápisu 
z porady vedení tehdejšího vedení kraje, kde byl diskutován návrh navýšení  
na 300 Kč na osobu čili 300% navýšení původní částky a sjednání inflační doložky. 
Dostáváme se do dnešního dne, kdy vedení kraje nic nemění, nic nezavádí, jenom 
naplňuje ustanovení, dohody a smlouvy dojednané za předchozích vedení.  
Zastropování na 5 % považuji za velmi solidní.  
 
Jan Zahradníček: Nemá cenu rozvádět to, co bylo úplně od prvopočátku. Ze začátku 
jsme platili jenom rozsah dopravní obslužnosti o víkendech. Vůbec nikdo nebere 
v potaz, že všechny kraje mají náklady, mají je úplně stejné. Odpovězte mi někdo,  
proč obce OK mají platit trojnásobek toho, co platí obce v Jihomoravském kraji?  
Proč mají platit dvojnásobek toho, co platí obce v Moravskoslezském kraji?  
Tím se vůbec nikdo nezabývá. My bychom reagovali na 15 % inflaci. Vy jste reagovali 
až na 11 % inflaci, a to vám musely dát impulz obce. Byl to návrh 100 obcí OK,  
180 Kč na osobu, maximálně 3 % inflace a doplnit doložku o vypověditelnosti smlouvy. 
To je všechno. Další diskuze se již nebudu zúčastňovat. 
 
Daniel Vitonský: Dovolím si jen doplnit, že v roce, kdy se zvedala částka na 150 Kč,  
jednalo se o dohodu obcí, kdy tehdejší náměstek všechny navštívil a jednal.  
Teď to, co navrhujeme, je opět dohoda. Nikdo z vás se s obcemi nebavil,  
jestli je to pro ně akceptovatelné. Jak máte zajištěné, že to obce přijmou, že nepřijde 
vlna výpovědí smlouvy? 
 
Josef Suchánek: Kraj postupuje podle platných smluv, které jsou letité.  
Inflační doložka je naprosto standardní věc. Zastropováním inflační doložky 
ošetřujeme myšlenkový nedotah, který se v roce 2019 stal.  
Kdo to mohl vědět, mohl to vědět, kdyby chtěl. Nevíme, jaká bude letošní inflace.  
ROK nyní výrazně vylepšuje systém, který nastavila minulá rada.  
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Děláme to na základě písemné výzvy mikroregionu, který nám tento požadavek dal. 
Projednala jej porada vedení a ROK. 
 
Ladislav Okleštěk: Samozřejmě kvalifikaci a zkušenost pana Zahradníčka uznávám 
a respektuji. Ve vztahu k inflaci říkáte „kdo to mohl vědět, mohl to vědět, kdyby chtěl“. 
Stejně tak mohl vědět ministr práce a sociálních věcí, že bude nějaká inflace a pak 
tedy mohl k důchodům zasáhnout jinak. On se ale vymlouvá, že to nemohl vědět.  
Teď se musíme nějakým způsobem zorientovat, jestli to na úrovni kraje víme, ale vláda 
netuší.  
 
Josef Suchánek: Pan zastupitel Zahradníček říká, že bychom se neměli moc zabývat 
minulostí. V roce 2019 ze zápisu z porady vedení: „S návrhem na navýšení finančních 
prostředků na dopravní obslužnost obcí přichází náměstek Jan Zahradníček 
s návrhem na navýšení příspěvku na dopravu obcí na 200 Kč na jednu osobu. 
V diskuzi navrhuje porada vedení navýšení finančních prostředků u obcí na 300 Kč  
na osobu“. Dnes stejný zastupitel říká, že jsme nemorální, pokud chceme strop 5 %, 
když před pár lety navrhoval navýšení ze 70 na 300 Kč, poté byla domluva na 150 Kč. 
Bavím se o systému, který může přetrvat a bez dalšího zásahu fungovat dál.  
 
Michal Obrusník: Poslouchám diskuzi jako starosta obce s rozšířenou působností. 
Musím říci, že jedna obec v mém ORP nepřispívá do solidárního systému.  
Jako starosta obce bych byl rád, kdyby doprava byla mnohem levnější a nemuseli  
jsme platit nic. Není důležité, jestli je strop 3 % nebo 5 %, ale že částku snižujeme.  
Diskuze, které probíhaly, když za námi Jan Zahradníček přišel, byly velmi bouřlivé  
a děkuji všem starostům v našem kraji, že se to tehdy nerozpadlo, protože se jednalo 
opravdu o razantní zvýšení. Jednání nebylo z pozice moci, ale potřeby.   
Nyní snižujeme strop na 5 %. Zamysleme se i nad rozpočtem OK a potřebami OK.  
 
Jan Zahradníček: Musím reagovat na slova pana hejtmana, protože přinejmenším 
nemluví pravdu, protože řekl, že ROK rozhodovala na základě žádosti,  
kterou obdržela od Mikroregionu Němčicko. Jenom pro připomenutí, týden před radou 
jsem navštívil v této záležitosti KIDSOK. Řešili jsme tuto problematiku a byli si vědomi,  
že problém narůstá. Ten samý den jste měl jednání s ředitelkou  
Kateřinou Suchánkovou, která náš požadavek přednesla. Byla to čísla,  
která jsem napsal a byla podpořena asi 60 obcemi. Další jednání proběhlo  
na Šumpersku, Hranicku, kde obce vystoupily velmi tvrdě a chtěly ukončit činnost.  
I tehdy jsem to sepsal a předal krajskému koordinátorovi. Jestli vám nějakým 
způsobem nefunguje pošta na OK, tak je to váš problém, ale neopírejte se pouze 
o stanovisko Mikroregionu Němčicko, protože nemluvíte pravdu. 
 
Ladislav Okleštěk: Operujete zápisy z porad vedení, kde porada vedení je poradní 
orgán. Měli byste vyzvednout, že porada vedení částku 300 Kč zamítla a skončila  
na úplně jiné cifře. To znamená, že když u vás řekne někdo na poradě vedení nějakou 
věc, se kterou nejste ztotožněn, tak s ní jdete jako s vlajkovou lodí? Prostě ne,  
jednáte tak dlouho, až dojednáte to, co považujete za kompromisní nebo nějaké 
možné na území kraje. Nemá to reálný základ, abychom nějakým způsobem pracovali 
s čísly porady. K tomu slouží rada, aby z ní vyšly nějaké výstupy a za ty si musíte nést 
zodpovědnost.  
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Josef Suchánek: Můžeme přehodnotit formulaci, že jsme rádi, že tehdejší rada 
nezvedla dopravní příspěvek ze 70 Kč na 300 Kč, ale jen na 150 Kč.  
Děkujeme za to, děkují za to obce. Jinak ještě řeknu, pane zastupiteli Zahradníčku, 
vy se mnou určitě můžete nesouhlasit, ale nedává vám to právo říkat, že nemluvím 
pravdu. Ten popis události byl přesně takový, jak jsem řekl. Informace paní ředitelky 
Suchánkové o tom, že by bylo dobré nad tím přemýšlet, bez udání zdroje, bez dalších 
čísel. Porada vedení to akceptovala a ve chvíli, kdy přišel konkrétní přípis  
Mikroregionu Němčicko, tak jsem s tím šel na radu. Neříkejte, že nemám pravdu, 
protože jste u toho nebyl.  
Navrhuji, pokud nevidím dalšího přihlášeného, abychom hlasovali o tomto bodě. 
Samozřejmě podle jednacího řádu. Nejdříve o pozměňovacím návrhu,  
žádám o promítnutí pozměňovacího návrh. Zde si jej můžeme všichni přečíst.  
Jedná se v zásadě o to, že se zde navrhuje, aby se vycházelo ze základu 180 Kč  
na osobu + inflační navýšení 3 %. Loňský příspěvek obcí byl 185 Kč.  
Pro rok 2024 by to bylo čistých 180 Kč a od roku 2025 + 3 % se zastropováním.  
Tohle je změnový návrh. Je to správná interpretace, pane zastupiteli? 
 
Jan Zahradníček: Nemám k tomu připomínek. Bod 2 se opravdu týká roku 2024,  
tam navrhujeme 180 Kč a je to vlastně navýšení ze 161 Kč z roku 2022. Takže 180 Kč 
a v dalších letech valorizovat maximálně 3 %. 
 
Josef Suchánek: Nicméně mi věřte, že loni obce platily 185 Kč. 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Návrh na změnu usnesení a změnu přílohy usnesení zastupitele J. Zahradníčka byl 
zapracován do hlasovacího systému a byl zastupitelům promítán:  
Protinávrh na usnesení ZOK k b. 15 – Smlouva o poskytnutí příspěvku na zajištění 
dopravní obslužnosti OK 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání protinávrhu rozhoduje o uzavření 
Smlouvy o poskytnutí příspěvku na zajištění dopravní obslužnosti Olomouckého kraje 
s jednotlivými obcemi a městy Olomouckého kraje ve věci stanovení výše příspěvku 
od r. 2024 dle upravené přílohy č. 1 usnesení, a to konkrétně takto: 
Čl. II – Výše příspěvku a lhůta jeho splatnosti 
se v b. 2 tučný odstavec nahrazuje textem: 
Počet trvale žijících obyvatel k 31. 12. 2022 x 180,-- Kč = výsledný příspěvek. 
Text za závorkou se v b. 3 mění následovně: navýšený o inflační doložku dle čl.II,  
odst. 1, maximálně však o sazbu 3 %. 
Čl. IV – Závěrečná ustanovení 
Doplnit nově b. 8 – Smluvní strany se dohodly na tom, že smlouvu lze ukončit výpovědí 
podanou jednou ze smluvních stran. Výpovědní lhůta je stanovena na 2 měsíce  
a počíná běžet dnem následujícím od data doručení výpovědi druhé smluvní straně.  
 
Hlasování o písemném protinávrhu Jana Zahradníčka: 
Přítomno 52, pro 19, proti 23, zdržel se 8, nehlasovali 2  
Návrh nebyl přijat.  
Hlasování č. 18 
 
Josef Suchánek konstatoval, že návrh nebyl přijat a požádal o hlasování k základnímu 
návrhu. 
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Hlasování o základním návrhu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/26/2024 
Přítomno 52, pro 31, proti 15, zdržel se 4, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
 
 
16. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 
obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem 
17. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě se Zlínským krajem 
18. Dodatek č. V ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy 
mezikrajskými vlaky mezi Olomouckým a Pardubickým krajem 
 
Úvodní slovo k uvedeným bodům přednesl Josef Suchánek. Jedná se o smlouvu 
a dodatky k úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 
s uvedenými kraji. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 16–18: 
16. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 
veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem – UZ/18/27/2024 
17. Dodatek č. 7 ke Smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 
dopravě se Zlínským krajem – UZ/18/28/2024 
18. Dodatek č. V ke Smlouvě o zajištění železniční osobní dopravy mezikrajskými 
vlaky mezi Olomouckým a Pardubickým krajem – UZ/18/29/2024 
 
Přítomno 50, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 20 
 
 
 
19.1.  Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku  
19.2.  Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku  
19.3.  Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku  
19.4.  Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
19.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  
– DODATEK 
19.5.  Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku  
 
Úvodní slovo přednesl Roman Macek a ve stručnosti okomentoval jednotlivé materiály 
týkající se majetkoprávních záležitostí OK. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
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Miroslav Žbánek podotkl, že jako partneři memoranda o spolupráci při využití 
Hanáckých kasáren se dozvídají oficiální rozhodnutí rady kraje až na zasedání 
krajského zastupitelstva. Neformální signály od kolegů měl, rozhodnutí rady rozumí,  
uvítal by však její oficiální stanovisko. 
 
Josef Suchánek doplnil, že k dané problematice proběhla schůzka, ale oficiální dopis 
s vyjádřením rady zaslán nebyl. Mohlo by to být doladěno zítra na společné pracovní 
snídani vedení kraje a města. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 19.1.–19.5.: 
19.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – UZ/18/30/2024 
19.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – UZ/18/31/2024  
19.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku  
– UZ/18/32/2024  
19.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  
– UZ/18/33/2024 
19.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  
– DODATEK – UZ/18/34/2024 
19.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého 
majetku – UZ/18/35/2024  
 
Přítomno 50, pro 36, proti 0, zdržel se 7, nehlasovali 7 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 21 
 
 
 
20. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury za rok 2023  
– vyhodnocení  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek. Seznam oceněných rada schválila dle návrhu 
komise a nyní je předkládá zastupitelstvu. Požádal o diskrétnost, co se týká jmen 
z důvodu, že ocenění se rozhodnutí zastupitelstva dozví teprve po schválení 
zastupitelstvem. Ceny budou slavnostně předány dne 18. 4. 2024 v Červeném kostele. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/36/2024 
Přítomno 50, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 9 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
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21. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek. Jedná se o tradiční dotaci Muzeu umění Olomouc 
na celoroční činnost ve výši 27 285 000 Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/37/2024 
Přítomno 50, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 
22. Dotační program 03_02 Dotace obcím na území Olomouckého kraje  
na řešení mimořádných událostí v oblasti vodohospodářské infrastruktury 2023 
– dodatek ke smlouvě 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Jedná se o dodatek ke smlouvě týkající se obce 
Opatovice z důvodu prodloužení termínu dokončení stavby a současně prodloužení 
termínu pro předložení vyúčtování poskytnuté dotace. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/38/2024 
Přítomno 50, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
 
 
 
23. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti životního prostředí 2024  
– vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Jde o tradiční materiál – ocenění za přínos 
v oblasti životního prostředí. Požádal zastupitele o návrhy nominantů, které lze 
podávat v termínu od 1. 3. 2024 do 31. 3. 2024. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení bodu byla provedena technická oprava, která byla zastupitelům promítána 
– v bodu 3 usnesení byl vypuštěn duplicitní text „ukládá krajskému úřadu zajištění 
administrace akce Cen Olomouckého kraje za přínos v oblasti životního prostředí 2024 
dle důvodové zprávy" a v bodu 4 vypuštěn nadbytečný text „krajskému úřadu". 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/39/2024 
Přítomno 50, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
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Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 
 
24. Rozpis rozpočtu škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého 
kraje v roce 2023 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Jedná se o celkové vyčíslení přímých nákladů 
škol a školských zařízení v roce 2023. Jde o rozdělení státní dotace, kterou kraj 
přerozděluje těmto organizacím. Celková částka přímých nákladů přidělená z MŠMT 
pro OK včetně rezervy byla ve výši 11 476 144 054 Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/40/2024 
Přítomno 52, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
 
 
 
25. Dotační program 04_01_Program na podporu vzdělávání na vysokých 
školách v Olomouckém kraji v roce 2024 – vyhodnocení  
 
Došlo k technické poruše hlasovacího zařízení a nebylo možné využít elektronické 
přihlašování do diskuze.  
 
Josef Suchánek navrhl projednávaní bodu zahájit vystoupením přihlášených osob 
z řad veřejnosti – zástupci vysokých škol. 
Nikdo z přítomných proti navrženému postupu nevznesl námitku. 
 
Josef Tesařík, statutární ředitel Moravské vysoké školy Olomouc (veřejnost) 
okomentoval promítanou prezentaci. Zmínil historii vysoké školy, její zaměření, 
spolupráci s jinými subjekty, uplatnitelnost absolventů a jejich počet.  
Jedná se o soukromou školu, kde 40 % příjmů tvoří školné, zbytek pak pokrývají 
dotace. Poděkoval za pravidelnou finanční podporu OK. 
 
Václav Cempírek, rektor Vysoké školy logistiky (veřejnost) uvedl, že škola  
má dislokované pracoviště v Praze. Okomentoval zaměření školy, počty studentů  
a jejich uplatnitelnost na trhu práce. Doplnil informace o plánovaném projektu 
týkajícího se nakládání s vybranými odpady v OK. Poděkoval za finanční podporu, 
kterou kraj škole každoročně poskytuje.  
 
Michal Malacka, prorektor pro strategii a vnější vztahy Univerzity Palackého 
v Olomouci (veřejnost) poděkoval za podporu veřejné vysoké škole. Uvedl, že s OK 
jsou dlouholetými partnery a spolupracují na mnoha projektech. V letošním roce  
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se uchází o podporu nových směrů v oblasti technických a přírodovědných oborů. 
Závěrem zmínil plánované aktivity a akce školy.  
 
Josef Suchánek informoval zastupitele, že hlasovací zařízení je v pořádku a požádal 
předkladatele materiálu Aleše Jakubce o úvodní slovo. 
 
Aleš Jakubec přednesl úvodní slovo – sdělil, že o dotaci se ucházely 3 vysoké školy, 
jejichž zástupci dnes vystoupili a další 2, kde se jedná o pobočky vysokých škol. 
Materiál byl projednán na jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
ZOK.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Petr Vrána nahlásil potenciální střet zájmů. 
 
Aleš Jakubec ohlásil možný střet zájmů. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Josef Suchánek požádal zastupitele z důvodu předchozí technické poruchy  
před samotným hlasováním o zapnutí hlasovacích jednotek a hlasování 
k předloženému materiálu. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/41/2024 
Přítomno 48, pro 47, proti 1, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 
 
26. Dotační program 04_05_Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém kraji  
– vyhodnocení 
27. Dotační program 04_05_Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém kraji  
– dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace 
 
Zastupitelům byla dodatečně v termínu 20. 2. 2024 předložena NOVÁ VERZE bodu 
č. 27. Materiál obsahuje nové znění Přílohy č. 1, do které byla zapracována připomínka 
OE zpřesňující termín poskytnutí dotace příjemci. 
 
Úvodní slovo k uvedeným bodům přednesl Aleš Jakubec. 
26 – bod se týká poskytnutí dotace příjemci Základní škola Přerov, Boženy Němcové 
16, ve výši 252 510 Kč, 
27 – jedná se o schválení dodatku ke smlouvě o poskytnutí dotace s příjemcem 
Základní a Mateřská škola Hanušovice z důvodu opravy příjemcem chybně 
uvedeného bankovního spojení.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 



 24 

Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k bodům 26–27: 
26. Dotační program 04_05_Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém kraji  
– vyhodnocení – UZ/18/42/2024 
27. Dotační program 04_05_Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém kraji  
– dodatek ke smlouvě o poskytnutí dotace – UZ/18/43/2024 
 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 28 
 
 
 
28. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Olomouckém kraji 
za školní rok 2022/2023  
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Materiál pojednává o celé vzdělávací soustavě 
a jejím rozvoji za předchozí školní rok. Dále poskytuje informace o hospodaření  
OK v oblasti školství a naplňování dlouhodobého záměru. Materiál bude také sloužit 
jako podklad k vypracování výroční zprávy celé republiky.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V bodu 2 usnesení byla provedena technická oprava, která byla zastupitelům 
promítána – vypuštěn nadbytečný text "krajskému úřadu". 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/44/2024 
Přítomno 52, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 
 
29. Transformace ústavních zařízení – dětských domovů 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Okomentoval materiál, týkající se plánované 
transformace ústavní péče v dětských domovech a snahu o získání dotací 
z Národního plánu obnovy pro transformaci systému péče o ohrožené děti.  
OK již od roku 2022 zpracovává transformační dokumenty u některých svých dětských 
domovů. V prvním kole se do transformace přihlásily 3 z nich, a to Dětský domov 
Jeseník, Litovel a Přerov. Do výzvy je v současné době přihlášeno osm krajů, 
alokovaná částka pro celou Českou republiku činí 900 000 000 Kč. Termín pro podání 
projektů do výzvy NPO je do 31. 12. 2024. Příslušné odbory úřadu zpracovávají 
strategický materiál s názvem Strategie rozvoje systému péče o ohrožené děti 
v Olomouckém kraji do roku 2035, ve kterém je navrhována kompletní transformace, 
která by se uskutečnila nejpozději do deseti let. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/45/2024 
Přítomno 52, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
 
 
30. Dotační program Olomouckého kraje 11_01_Program na podporu 
poskytovatelů paliativní péče v roce 2024 – vyhlášení 
 
Zastupitelům byla dodatečně v termínu 20. 2. 2024 předložena NOVÁ VERZE 
materiálu. V důvodové zprávě byla administrativní chybou uvedena chybná výše 
alokace pro DT_11_01_03_podpora vzdělávání v oblasti paliativní péče.  
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Ve stručnosti okomentoval jednotlivé dotační 
tituly. Vysvětlil, že byla provedena technická oprava ve schvalovaných vzorových 
smlouvách, kterou bylo nutné provést z důvodu nedávné legislativní změny v oblasti 
podpory de minimis. Nový limit byl stanoven na 300 tis. eur. Změny smluv byly 
zastupitelům promítány na plátno. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V materiálu byla provedena oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno: 

• v přílohách usnesení č. 3, 4, 7–10 bylo upraveno ustanovení čtyř odstavců 
čl. III – doplnění odkazu na nové obecné nařízení de minimis a úprava 
u počítání rozhodného období pro limit v registru de minimis; 

• technicky byl upraven bod 2 usnesení – doplněn text ", včetně upravených 
vzorových smluv," a vypuštěn nadbytečný text "krajskému úřadu". 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/46/2024 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
 
 
31. Dodatek ke smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Jedná se o návrh ke schválení dodatku  
ke smlouvě na základě žádosti příjemce Charita Olomouc o provedení změny termínu 
vrácení návratné finanční výpomoci a předložení finančního vyúčtování. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/47/2024 
Přítomno 50, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
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32. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém 
kraji, Podprogram č. 1 – návrh výše dotace 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Materiál obsahuje tři části, a to snížení počtu 
jednotek v Síti sociálních služeb OK u sociální služby poskytované organizací  
Člověk v tísni, o.p.s., přerozdělení účelově určené dotace ze státního rozpočtu  
na financování běžných výdajů souvisejících s poskytováním základních druhů a forem 
sociálních služeb v roce 2024 v souladu s Programem finanční podpory poskytování 
sociálních služeb v OK, Podprogramem č. 1 a vyřazení sociální služby terénní 
programy poskytované organizací Společenství Romů na Moravě Romano 
jekhetaniben pre Morava ze Sítě. Závěrem dodal, že celý materiál včetně konkrétní 
výše podpor byl schválen v Komisi pro rodinu a sociální záležitosti ROK a jednomyslně 
ho doporučila radě i zastupitelstvu ke schválení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/48/2024 
Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
 
 
33. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti sociální – Ceny Olomouckého 
kraje pro lidi se srdcem na dlani za rok 2023  
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Materiál řeší technické úpravy  
Řádu pro udělování Cen OK pro lidi se srdcem na dlani, výčet je uveden v důvodové 
zprávě. Dále doplnil, že proběhlo doplnění 2 nových členů odborné poroty k hodnocení 
návrhů pro udělování cen – Kateřina Dobrozemská, náměstkyně primátora 
statutárního města Olomouc, Marcela Župková, náměstkyně primátora statutárního 
města Prostějov. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/49/2024 
Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
 
 
34. Aktualizace plánu investic na rok 2024 
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek. Materiál popisuje zařazení nových investičních 
akcí v oblasti sociální a zdravotnictví pro rok 2024, převod realizace schválené 
investiční akce v oblasti sociální a školství z příspěvkové organizace na odbor investic, 
převod realizace schválené investiční akce v oblasti kultury z odboru investic  
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na příspěvkovou organizaci a návrh na zařazení nových investičních akcí v oblasti 
školství pro rok 2024. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/50/2024 
Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 
 
35. Projekty spolufinancované z evropských fondů a národních fondů  
ke schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Petr Lysek. Zastupitelstvu jsou předloženy k projednání 
projekty spolufinancované z evropských fondů a národních fondů. Jednotlivé projekty 
jsou vyjmenovány v důvodové zprávě.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/51/2024 
Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
 
 
 
36. Žádost o poskytnutí návratné finanční výpomoci v oblasti strategického 
rozvoje 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Materiál se zabývá žádostí o poskytnutí návratné 
finanční výpomoci z rozpočtu OK obci Doloplazy, okr. Prostějov, na výstavbu Mateřské 
školy Doloplazy, ve výši 4 800 000 Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/52/2024 
Přítomno 49, pro 35, proti 0, zdržel se 8, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
37. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti cestovního ruchu za rok 2024  
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Materiál popisuje vyhlášení cen cestovního 
ruchu pro rok 2024. Jedná se o pět kategorií, které jsou každoročně minimálně zčásti 
obměňovány za účelem zachování pestrosti rozsahu kategorií i dotčených oblastí. 
Slavnostní vyhlášení cen proběhne 18. 9. 2024. 
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V bodu 2 usnesení byla provedena technická oprava, která byla zastupitelům 
promítána – vypuštěn nadbytečný text "krajskému úřadu". 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/53/2024 
Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
 
 
38. Pravidla pro vysílání na pracovní cesty a poskytování cestovních náhrad 
členů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Lubomír Baláš. V tomto bodě jsou předkládány k projednání 
a schválení pravidla pro vysílání na pracovní cesty a poskytování cestovních náhrad. 
Materiál je předkládán v souvislosti s vydáním nové vyhlášky v prosinci loňského roku. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/54/2024 
Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 
 
 
39. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb 
obecného hospodářského zájmu  
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Zastupitelstvu je předkládán návrh na pověření 
poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb obecného hospodářského 
zájmu. V současné době se jedná o projednání žádosti nemocnic vyjmenovaných 
v důvodové zprávě. Nemocnice mají zájem o finanční podporu pro své projekty 
z Integrovaného regionálního operačního programu, kde je vyhlášena  
78. výzva k podání žádostí o finanční podporu eHealth a je zaměřená na podporu 
rozvoje digitalizace zdravotnictví. V rámci Národního plánu obnovy je vyhlášena  
výzva č. 43. Kybernetická bezpečnost – subjekty zdravotní péče. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/55/2024 
Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
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40. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti sportu – Sportovec 
Olomouckého kraje 2023 
 
Úvodní slovo přednesl Roman Macek. V materiálu jsou předloženy návrhy na udělení 
cen za přínos v oblast sportu ve vyjmenovaných kategoriích. Návrhy prošly odbornou 
komisí a radou. Termín předání cen je stanoven na 19. 3. 2024 v Přerově. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/56/2024 
Přítomno 50, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 
 
41. AUTO MOTO KLUB PŘEROV-město v AČR – změna užití dotace  
 
Úvodní slovo přednesl Roman Macek. Organizace AUTO MOTO KLUB PŘEROV 
-město v AČR měla uzavřenou tříletou smlouvu na pravidelné pořádání  
akce FIA Mistrovství Evropy v autokrosu. Vzhledem k tomu, že v letošním roce danou 
akci nebude pořádat, požádala o změnu účelu dotace. Rada doporučuje zastupitelstvu 
žádosti nevyhovět a rozhodnout o uzavření dohody o ukončení smlouvy. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/57/2024 
Přítomno 50, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
 
 
42. Dotační program 03_01 Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území Olomouckého kraje 2023 
– dodatky ke smlouvě 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Jedná se o návrh na uzavření dodatků  
ke smlouvě s obcí Bouzov a Hlinsko z důvodu žádostí o změnu termínů realizace akce, 
použití dotace a vyúčtování dotace. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/58/2024 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 
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43. Souhlas s realizací a financováním projektu Centrály cestovního ruchu 
Olomouckého kraje, s.r.o., do Národního programu podpory cestovního ruchu  
v regionech 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Materiál se zabývá souhlasem s realizací 
a financováním projektu Centrály cestovního ruchu OK. Povinné padesátiprocentní 
spolufinancování výdajů projektu bude hrazeno z provozního rozpočtu organizace. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/18/59/2024 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 
V usnesení byla na žádost zpracovatele a předkladatele, se souhlasem předsedů 
zastupitelských klubů a ověřovatelů zápisu ze zasedání ZOK 26. 2. 2024 
provedena dodatečná technická oprava chybně uvedeného názvu projektu: 

• v bodu 1 usnesení byl text „Olomoucký kraj – marketing destinace II“ nahrazen 
textem „Olomoucký kraj – efektivní řízení a marketing destinace“. 

 
 
 
45. Různé 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek a vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému bodu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Josef Suchánek poděkoval zastupitelům za účast na zasedání a avizoval další 
zasedání v dubnu letošního roku. 
 
 
Josef Suchánek ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 12:50 hod. 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 18. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 26. 2. 2024“ a Přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. Podkladové materiály z 18. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 26. 2. 2024 jsou k dispozici na webových stránkách 
ZOK. 
 

 
 
 
Zápis pořízen dne: 5. 3. 2024 
Zapsala: Martina Křemínská 
     Veronika Dresslerová 
 

https://www.olkraj.cz/usneseni-z-18-zasedani-zok-konaneho-dne-26-02-2024-cl-6206.html
https://www.olkraj.cz/usneseni-z-18-zasedani-zok-konaneho-dne-26-02-2024-cl-6206.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zok/26-02-2024/start.html
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V Olomouci dne: 5. 3. 2024 
 
 
 
 
 
 
     Josef Suchánek v. r. 
     hejtman Olomouckého kraje  
 
 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
           Pavel Jelínek v. r.                                           Miroslava Ferancová v. r. 
          člen zastupitelstva                                              členka zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
 
 
        Roman Macek v. r.                                                  Hana Vacková v. r. 
       náměstek hejtmana                                                členka zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
             Martin Šmída v. r.       
                   člen rady  


